

Referat af bestyrelsesmøde i Foreningen Japanske Haver den 2. juni 2024 kl. 13.30 hos:

Anni og Mogens Thomasen, Vedersøvej 23, Rødovre.

Deltagere: Elmer Lauridsen, Mogens Thomasen, Dann Ringgaard, Lisbeth Knudegaard, Wents Reinbergs, Anni Thomasen, Jeanett Correll (fra 15.00), Annelise Larsen, Jørgen Lund og Rachel Kahn. Johnny le Fevre deltog under punkt vedr. hjemmesiden

Fraværede: Amanda Rysser

Forud for Bestyrelsesmødet blev den nye hjemmeside drøftet. Johnny le Fevre orienterede om mulighederne med udgangspunkt i ønsker fra bestyrelse, redaktionsgruppe og aktivitetsgrupper. Johnny le Fevre har siden 2008 være involveret i foreningens web-løsninger. Johnnys præsentation: "Ny digital opdatering" i sin helhed vil blive tilgængelig for deltagerne i mødet. Johnny omtalte bl.a., at der er et stort statistisk system på hjemmesiden, som vi kan drage nytte af ved opdateringen. Bl.a. ses, at der er et betragteligt flow på hjemmesiden og at fleste besøgende går ind med mobil, og dermed væsentligheden af at hjemmesiden bliver optimeret også til mobile enheder. Gennemgående er tanken at hjemmesiden bliver enkel at bruge både for personer i foreningen, der skal lægge materiale op på siden og for medlemmer, der søger informationer, samt at sidens layout og funktioner tilpasse muligheder og forventninger 2024. Mandag har Johnny og redaktionsgruppen deres andet møde om rekonstruktionen af hjemmesiden med gennemgang af artikelrelateret materiale på den gamle hjemmeside og arbejde med mere konkrete forslag til materiale på den nye hjemmesides åbne del henholdsvis lukkede del kun for medlemmer. Under drøftelsen spurgte Mogens til mulighed for at interesserede kan bede om mail-notifikation, når der er nyt.

Elmer bød velkommen til det første "rigtige" bestyrelsesmøde

1. Valg af referent.

Annelise Larsen blev valgt.

2. Godkendelse af dagsordenen.

Dagsordenen blev godkendt med kommentarer:

- om at der også skal tages stilling til foreningens to kamaraer. I samråd med Johnny blev det besluttet at kameraerne oplades og vurderes på baggrund af foto, Johnny tager i Mogens og Annis have.
- Ideer om at invitere en ven med til havebesøg – drøftes senere.

3. Opfølgning af referat fra mødet 30/1 24 og møde efter generalforsamlingen 4/5 24

Referatet vedr. 30/1 24 blev godkendt uden bemærkninger.

Referatet vedr. 4/5 24 blev godkendt med bemærkninger om, at alle der laver noget for

foreningen skal fremgå på den nye hjemmeside, og der skal være mail adresser til Redaktionsgruppen, Aktivitetsgruppe Øst, Aktivitetsgruppe Vest. Mails til grupperne videresendes derefter til vores egne mails, så det ikke er nødvendigt at skulle åbne mails flere steder.

4. **Orientering/drøftelse og godkendelse vedr. arrangementet 29-30/6 med Robert Ketchell**
Elmer fortalte om arbejdet med arrangementet, der foruden aktivitetsgruppen også har involveret David Kirk-Campbell og Jørgen Sebens. Med alle forberedelserne og at en ny have nu er fundet, tyder det på at blive et ekstraordinært arrangement.
Arrangementet skal promoveres for at få yderligere deltagere. Jeanett taler med Johnny 3/6, om det er muligt med omtale i "det grønne felt" på hjemmesiden eller om det er bedre med mailchimp, så aktivitetsgruppen kan udsende information til medlemmerne.
5. **Hvad niveau for gæster skal lægges fremover?**
Udsættes til næste gang
6. **Maiko og Ed 14-15/9 og seneste nyt: besøg ved Nao og Matsuyama-san**
Mogens fremlagde status. Maiko er vores kontakt og hun er stadig med på arrangement med foredrag og workshop - også foredrag og eventuel workshop et sted i Jylland. Eventuelt kommer en anden gartner med i stedet for Ed.

Jeanett og Rachel, der hjælper til med vedligehold af haven i Farum Kulturhus, orienterede om arrangement, der er ved at komme på plads med japanske gartnere, der var involveret i etableringen af haven i Farum Kulturhus. Der sigtes på arrangement i Farum Kulturhus for foreningens medlemmer lørdag formiddag 21/9 (frokost med egen betaling) og søndag 22/9 også for foreningens medlemmer med både japansk kultur, gennemgang af planer med haven, beskæring og eventuelt plantning af nye træer. Tirsdag 24/9 planlægges foredrag: "healing gardens". Jeanett har også planer om at involvere Dansk Japansk Selskab og den japanske ambassade. Jeanett har næste kontakt med Nao i weekenden 9-10/6, hvor datoer, muligheder og økonomi skal afklares.

7. **Økonomi og medlemmer (Dann, hvor langt er vi?)**
Ikke noget nyt. P.t. afventes bankens godkendelse. Det forventes, at Dann om få dage kan tilgå informationen om foreningens formue, oversigt over kontingents opkrævninger, etc og indlede arbejdet.

Vedr. søgning til juni af udlodningspenge Dann og Elmer (evt. + Gert)

Gert Knudsen har tilkendegivet, at han kan medvirke. Det blev besluttet, at Dann og Gert vil se ind i mulighederne nu i juni og inden de tager på ferie.

Vedr. medlemslisten/mailadresser.

Efter sommer forventes det at blive løst enkelt via Dann i samarbejde med Johnny. Indtil den nye hjemmeside er på plads styre Lisbeth arbejdet.

8. **Ny hjemmeside til drøftelse:**

Johnny le Fevre orienterede som nævnt ovenfor om mulighederne. Elmer havde udsendt notat til Johnny med vores ønsker forud for mødet 2/6.

Wents og Johnny samarbejder om hjemmesiden, det de laver er det "bagved liggende på hjemmesiden" og aftaler mere præcist, hvem der gør hvad. Elmer beder Johnny om beskrivelse af økonomien relateret til hans indsats. Elmer og Johnny aftaler nærmere 3/6.

9. Status på enkelte områder på hjemmesiden:

Wents oplyste at nogle mailadresser er på hjemmesiden. Yderligere kontaktinformationer rettes ikke på den eksisterende hjemmeside, men kommer på den nye hjemmeside.

Detaljer om hvor bankoplysningerne etc skal være på hjemmesiden aftales senere.

Aktiviteter

Elmer bekræftede, at som udgangspunkt skal alle aktiviteter gennemføres, hvis der er deltagere nok. Der er sat nye tidsfrister for tilmelding.

Aktivitetsgruppen gav status for tilmeldte:

- 16/6 Nordsjælland: 17 deltagere,
- 29/6 Foredrag med Robert Ketchell: 13 deltagere
- 30/6 workshop med Robert Ketchell: 14 deltagere
- 24/8 Herning: 5 tilmeldte p.t.

Aktivitetsgruppe Øst (Amanda, Rachel, Mogens, Anni) vil vælge kontaktperson.

Lisbeth er Aktivitetsgruppe Vests kontaktperson.

Taknemmelighed for at Jørgen Sebens er kontaktperson i forbindelse med foredrag om rejser til Japan.

Lisbeth foreslog at, der bør kunne bevilges flere penge til gaver til haveejere, der åbner deres have for havebesøg eller lignende arrangementer. Det blev besluttet, at der kan købes gave til haveejere, der åbner haven, og foredragsholdere, der ikke modtager honorar, til et beløb op til 500.

Øvrigt om Aktivitetsgrupperne og deres opbygning, og orientering fra de to grupper – blev udsat

11. Redaktionsgruppen

Annelise informerede om sidste nyt fra redaktionsgruppen med udgangspunkt i "Artikelgruppens input til 2. juni 2024" fremsendt til Elmer forud for mødet og som var videresendt til mødedeltagerne inden mødet. Der var på mødet accept af at redaktionsgruppen sammen med Johnny arbejder med opdatering af hjemmesiden som skitseret i udsendte skrift og i tråd med forslag præsenteret af Johnny tidligere på dagen.

Herunder, at der arbejdes med både åben og lukket hjemmesidedel, struktur med artikler i fuld længde for medlemmer og resumé, der forhåbentlig kan give interesse for medlemskab og sortering i artikelrelateret materiale fra eksisterede hjemmeside.

Redaktionsgruppen foreslår at foreningen i god tid - eventuelt et år frem - fastlægger temaer, som offentliggøres, så flere har tid/mulighed til at bidrage med både artikler samt andre aktiviteter relateret til temaet. Foreløbig er følgende temaer besluttet:

Sommer 2024: sten (inspireret af arrangement med Robert Ketchell)

Efterår 2024: beskæring (evt. fokus på æstetisk beskæring)

Vinter 2024: vand / fisk.

Redaktionsgruppen og aktivitetsgruppe Øst har aftalt at mødes forud for Robert Ketchell arrangementerne, så vi i en større gruppe kan inspirere hinanden til hvordan foreningen bedst får udbytte af besøget og bl.a. hvordan der fotograferes/filmes, hvilke spørgsmål, som vi hensigtsmæssigt anvender i interview med Robert. Forhåbentlig bliver overvejelserne og erfaringen også nyttig videre frem ved lignende besøg. Lisbeth er naturligvis velkommen og orienteres, så hun kan vælge, om hun kan afse tid.

Annelise blev valgt som kontaktperson til redaktionsgruppen.

12. Internationalt samarbejde (Pers overdragelsesdokument pkt. 13)

Annelise kunne bekræfte, at internationalt samarbejde og kontakt til Japanese Garden Society of the UK er på huskelisten - drøftes næste gang.

13. Hvad skriver Mogens og Anni tilbage når nye medlemmer henvender sig og de ikke har et blad at udsende?

Forslag ved Mogens og Anni er udsendt forud for mødet. Der var enighed om at det er flot og kan anvendes.

14. Årshjul: Er det noget vi skal arbejde med nu?

Anni nævnte at det snart bør i gang – drøftes næste gang.

15. Overdragelsesdokumentet fra Jørgen Seebens om aktivitetsgruppernes arbejde var udsendt forud for mødet – drøftes næste gang.

16. Nye ideer: Er der nogen af jer der har ideer til at gøre foreningen bedre?

Elmer havde forud for mødet tydeliggjort, at det faktisk er et vigtigt punkt, og havde opfordret til, at vi skulle tænke intensivt! – drøftes næste gang.

17. Hvem skal med, og hvem kan komme med ved næste møde

Se punkt 19. Der blev talt om, at det her i opstarten kan være behov for en del personlige møder, hvor alle med fordel er med.

18. Eventuelt

Dato for generalforsamling skal besluttes snart. Lisbeth foreslog afholdelse i Hammerum. Elmer undersøger muligheder i næste uge.

19. Næste møde

Det blev aftalt, at bestyrelsen holder møde på **Teams torsdag 20/6 kl 16** Dann/Wents indkalder. (For at undgå at spille tiden for nogle deltagere – deltager Annelise, Jørgen, Rachel og Amanda ikke).

Næste møde for hele gruppen bliver **lørdag 10/8 kl. 11 hos Dann i Glamsbjerg**. Johnny har bekræftet at han kan være med fra kl. 14.